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Protokół  posiedzenia Komisji Finansów, Obszarów 
Wiejskich i Strategii Rozwoju Powiatu 

nr 10/2008  w dniu 09.07.2008 r.          
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16.00 zakończono o godz. 17.25 
  

L.p Imię i nazwisko 
 

Podpis 

1. Sławomir Maciaszek 
- Przewodniczący Komisji 

Obecny 

2. Jerzy Springer Obecny 
3. Irena Wojewódzka - Kucz Obecny 

4. Józef Sulikowski Obecny 

5. Andrzej Zając Nieobecny 

6. Andrzej Wieczorek Obecny 

7. Ewertowski Wiesław Obecny 

8. Grzegorz Owczarzak Obecny 

9. Jerzy Piasecki Obecny 

10. Andrzej Bielecki Obecny 

 
NIEOBECNI CZŁONKOWIE KOMISJI: 
 

1. Andrzej Zając 
 
PONADTO W POSIEDZENIU UCZESTNICZYLI: 
 

1. Tomasz Kranc – Wicestarosta Wągrowiecki, 
2. Joanna Grzewińska – Główna Księgowa w Powiatowym Zarządzie Dróg  

w Wągrowcu, 
3. Barbara Wicher – Głos Wągrowiecki. 

  

1. PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 

Funkcjonowanie i wykonanie budżetu Powiatowego Zarządu Dróg za I półrocze 2008 
roku.   
 
2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 
Nie odnotowano  
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3. SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI. 
  
Przewodniczący Komisji Sławomir Maciaszek po powitaniu zgromadzonych, 
stwierdził quorum (lista obecności stanowi załącznik nr 1). Następnie zapytał o uwagi 
co do treści protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. Uwag nie odnotowano.  
W związku z powyższym, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie tego 
protokołu, który został przyjęty za obowiązujący (9 głosów za / 1 glos wstrzymujący).  
S.Maciaszek przedstawił temat, którym będzie się zajmowała Komisja. Zapoznał 
także członków z korespondencją, która wpłynęła do Komisji: 

a) odpowiedź Zarządu na wniosek z poprzedniej Komisji, dotyczący 
wprowadzenia korekty w zapisie uzasadnienia w uchwale odnoszącej się  
do przejęcia przez gminę Damasławek  Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  
w Damasławku, 

b) pismo Burmistrza Miasta Wągrowca, dotyczące projektu realizacji inwestycji  
– budowy Aquaparku. 

 
Temat funkcjonowania i wykonania budżetu Powiatowego Zarządu Dróg  
za I półrocze, w imieniu przebywającego  na urlopie Dyrektora W.Ptaka, omówiła 
Główna Księgowa  PZD w Wągrowcu p. Joanna Grzewińska (materiał informacyjny – 
załącznik nr 2 do protokołu). 
 
J.Grzewińska  przedstawiła bardzo szczegółową analizę dochodów i wydatków  
za I półrocze 2008 roku. Jednostka osiągnęła dochody łącznie w kwocie 41.722,57zł.  
Dochody osiągnięte w I półroczu  pochodzą  m.in. z:  

• opłat za zajęcie pasa drogowego i za umieszczenie urządzeń nie związanych 
z funkcjonowaniem dróg – 30.193,07zł,  

• sprzedaży materiałów – 7.656,89zł (sprzedaż drewna opałowego, specyfikacji       
przetargowych, płytek chodnikowych z rozbiórki)  

• rozliczeń płacowych - 2.094,17zł,  
• odsetek bankowych - 1778,17zł. 

 
Wydatki Powiatowego Zarządu Dróg zostały zaplanowane na poziomie   
8.170 915,00zł. Wykonane zostało zrealizowane (za 6 miesięcy 2008r.) na poziomie 
– 862.098.36, to jest 10,6 % wykonania. Szczegółowy wykaz w załączeniu  
do protokołu. Księgowa przedstawiła planowane na  2008 rok remonty dróg oraz 
usługi remontowe i ich wykonawców, oraz informacje o terminie wykonania  
i poniesionych dotychczasowych kosztach. Wykaz wyżej wymienionych informacji  
w załączeniu do protokołu. 
 
Gł. Księgowa wskazała, że występuje niskie wykonanie w wykonaniu remontów dróg. 
Sięga ono zaledwie 8%. Uzasadnieniem takiego wykonania jest fakt, późnego 
rozpoczęcia procedury przetargowej. W większości remonty zaplanowane już się 
rozpoczęły w miesiącu lipcu. Na potwierdzenie tych słów, T.Kranc poinformował 
radnych, że na dwóch remontach dróg po zakończeniu  przetargu na ich realizację 
zaoszczędzimy około 370.000zł. Na budowie chodników wraz z gminami zyskaliśmy 
około 236.000zł – o tyle mniej wyszło po przetargach (plan sięgał pierwotnie kwoty 
około 833.713zł).Udział w realizacji chodników w gminach wynosi około 50% (powiat) 
na 50% (gminy). T.Kranc poinformował zgromadzonych, że remonty dróg i budowy 
chodników powinny zakończyć się do 27 października br.  
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J.Piasecki zapytał o odstępstwo 50% dofinansowania gminnych inwestycji 
chodnikowych – dlaczego powiat dokłada więcej? Wicestarosta odpowiedział,  
że taka sytuacja jest do momentu rozstrzygnięcia przetargów na budowę chodników. 
Potem dokonywana jest korekta 50% na 50%, wprowadzana aneksem do umowy.  
T.Kranc omówił zaawansowanie działań związanych z budową chodników  
w poszczególnych gminach.  
 
Wiceprzewodniczacy J.Springer zwrócił uwagę na niepokojąco niskie wykonanie  
w remontach dróg i remontach cząstkowych.  Zapytał co jest przyczyną nie 
wykonywania robót, kiedy jest na to odpowiednia pora – ciepło i sucho?  
Czy  zaczniemy wykonywać roboty, gdy zacznie się zła pogoda na kładzenie 
nawierzchni? – pytał radny. T.Kranc odpowiadając, zwrócił uwagę na późne 
przygotowania do realizacji tych zadań. Przetargi ogłoszono w miesiącu kwietniu  
i maju. Zarząd przyjął wypracowane przez Komisję Bezpieczeństwa wnioski.  
Wicestarosta obiecał, że przyłożone zostaną wszelkie starania do wcześniejszego 
rozpoczęcia działań przygotowawczych realizacji przyszłorocznych remontów.  
Od roku 2009 będzie można zgodnie z wnioskami realizować założone prace. Gł. 
Księgowa PZD zauważyła, że o rozpoczęciu realizacji inwestycji decyduje 
pozwolenie na przeprowadzenie przetargu.  
 
J.Springer zapytał czy coś drgnęło na rynku drogowych inwestycji i remontów.  
Czy więcej firm uczestniczy w przetargach?  
Gł. Księgowa stwierdziła, że coś chyba drgnęło, gdyż pojawia się więcej firm spoza 
naszego regionu (np.: z Bydgoszczy, Szubina, Gniezna, Warszawy).  
Radny Springer dodatkowo zapytał skąd biorą masy drogowe. T.Kranc odpowiedział, 
że generalnie firmy mają swoje zakłady, od których pobierają masy. Wicestarosta też 
widzi korzystne ożywienie w uczestnictwie różnych firm w naszych przetargach.  
Radny J.Springer zapytał o długość powiatowych dróg gruntowych. Wicestarosta 
odpowiedział, że na 420km dróg powiatowych – około 60km jest dróg gruntowych.  
 
Przewodniczący Komisji zapytał o zawansowanie procesu rekrutacyjnego nowego 
dyrektora PZD. T.Kranc odpowiedział, że zaproszono do objęcia tego stanowiska 
p.Zdzisławę Hajt. Zarząd wcześniej zaakceptował jej kandydaturę.  Rozpocznie 
swoją misję od 1 sierpnia br. Do tej pory pracowała ona przez 15 lat w PZD  
w Chodzieży. Pochodzi z Margonina. Ma doświadczenie  
i wiedzę. Jest specjalistą od budowy dróg i mostów. 
S.Maciaszek zapytał także o nadwyżkę w wykonaniu planowanych dochodów PZD. 
Gł. Księgowa powiedziała, że na to największy wpływ miała:  ściągalność  opłat  
za zajęcie pasa drogowego i za umieszczenie urządzeń nie związanych  
z funkcjonowaniem dróg, a także sprzedaż drzewa z wycinki przy drogach.    
  
Radny Owczarzak zapytał o drogę Jabłkowo – Nowiny. Szczególnie interesowała  go 
jaką szerokość będzie miała ta droga. W planach była  5,5m, ale radnego 
interesowało, czy  starczy środków na tak szeroką drogę i ile będzie etapów jej 
realizacji. Wicestarosta poinformował, że droga ta liczy 2.383metrów.  Trwa 
poszerzanie drogi z 4,5 na 5,5 metra. W roku 2008 będzie tylko wykonane 
poszerzenie, a w 2009 roku będzie postępował II etap prac.  Remont wyniesie około 
700.000zł (plan przed przetargiem). 
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Przewodniczący Komisji przeczytał pismo od Burmistrza Miasta Wągrowca  
do Starosty Wągrowieckiego na temat wsparcia finansowego realizacji projektu 
budowy w Wągrowcu Aquaparku. Zrealizowany został pomiar geodezyjny, zlecony 
przez miasto. Obecny na posiedzeniu T.Kranc powiedział, że należy rozważyć 
wstąpienie Powiatu do spółki i pomoc finansową na tę inwestycję. Zdaniem Zarządu 
– powiedział T.Kranc – najlepszym rozwiązaniem jest nie wstępowanie do spółki. 
Gdybyśmy wchodzili do spółki aportem można wprowadzić grunty, których 
własnością jest Powiat. Gdyby jednak Powiat nie wchodził do spółki grunty można by 
było przekazać w formie darowizny, tym samym wspomóc realizację tej inwestycji.     
 
Radny Piasecki zaproponował by Burmistrz przedstawił radnym projekt statutu spółki, 
która ma zostać powołana do realizacji inwestycji i prowadzenia nowo powstałej 
jednostki. Wicestarosta zgadza się ze słowami radnego i jest zdania, że dokumenty 
(biznes plan, projekt statutu spółki) powinny być przedstawione radnym przed 
podjęciem decyzji. 
 
J.Springer zapytał dlaczego nie planuje się basenu 100 metrowego, a tylko 25 
metrowy. Według radnego, tak duży basen pozwoliłby na realizację dużych 
masowych imprez sportowych. Radny uważa też, że mieszkańcy Poznania nie 
przyjadą do naszego Aquaparku bo jest to za daleko, i przy tym po nienajlepszej 
jakościowo drodze nr 196.  
 
Józef Sulikowski potwierdził wcześniejszą wypowiedź, że najważniejsze dla nas jest 
otrzymanie statutu spółki oraz biznes planu. To jest niezbędne do podjęcia decyzji 
przez Radę Powiatu. J.Sulikowski uważa, że na basen 100 metrowy nas nie stać.    
   
Radny Piasecki zwrócił uwagę na partycypację w kosztach powiatu i pozostałych 
gmin.  J.Piasecki zapytał, czy inne gminy naszego Powiatu będą partycypować  
w budowie Aquaparku. Wicestarosta odpowiedział, że wstępnie się zgadzają, jednak 
dokładne  informacje będą przedstawione w okresie późniejszym. 
Radna Irena Wojewódzka – Kucz uważa, że każdy z Samorządów Powiatu winien 
włączyć się w budowę Aquaparku. Według radnej, Aquapark będzie „perełką” 
naszego miasta, a tym samym całego powiatu. Będą z niego korzystać nie tylko 
mieszkańcy miasta, ale i całego powiatu.  
 
Przewodniczący zadecydował, że Komisja powróci do tematu projektu budowy 
Aquaparku, po przedstawieniu przez Burmistrza biznes planu jego funkcjonowania 
oraz statutu spółki. 
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4. ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI. 
 
4.1 Zapytania  
Odnotowano w realizacji z przebiegu dyskusji  

4.2 Opinie 
Nie odnotowano.  
 
4.3. Stanowiska 
Nie odnotowano.  
 
 
4.4. Wnioski 
Nie odnotowano.  
 

 

 

__________________________    _____________________                    
 

    Protokołowała                                                         Przewodniczący Komisji  
       Irena Wojewódzka – Kucz               Sławomir Maciaszek  
 
 
 

 


